

တၢ်ဂီၤမူအဂီၢ်လံာ်ကွဲးနီၣ် - ယဲၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ဂီၢ်ကိးတၢ်ပတံၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်တဖၣ်

တၢ်ဂီၢ်ခိၣ်တိး: ယဲၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ဂီၢ်ကိးတၢ်ပတံၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်တဖၣ်

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ပုၤဒိမါတၢ်ခံၣ်ဒီးအဖိမုၢ်တၢ်ဂီၢ်အိၣ်တၢ်ဂီၢ်အကျဲးတဖျါအပူၤလီၤ.အဖိမုၢ်တၢ်ခိးန့ၣ်တၢ်ဂီၢ်အလၢတၢ်ဒိအိၣ်လၢထံဖိလၢတဖျါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိး: အဖိမုၢ်မၤသိၣ်အကလုာ်ဒ်သိးအသးဖံၣ်အသိးဖဲအဒုးန့ၣ်တၢ်ဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: လၢကီၢ်အိးစကြၢ်လၢယၢ်ပုၤပုၤတၢ်ဖိအတၢ်ဘျၢအဖိလၢန့ၣ်,ပုၤပုၤတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်လၢကဘၣ်မၤထွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ဟံၣ်ဖိပိမိတဖျါအိၣ်လၢတၢ်ဖျါထံလီၢ်ကမၤတဖျါအပူၤ,အပၢ်တခိးန့ၣ်အဖိမုၢ်တၢ်ဂီၢ်လၢထံဖိလၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိး: ထံယုၤသိၣ်

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ဖဲနပုၤပနံးကၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အခါ,အဲၣ်သ့ၣ်ကအုၣ်ကိးလဲၣ်လၢကမၤတၢ်လၢကဘၣ်မၤထဲတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ပုၤဒိမါတၢ်ခံၣ်ဒီးလၢတၢ်ဒိတၢ်ဂီၢ်အကျဲးတဖျါအပူၤလီၤ.တၢ်ဒိတၢ်ဂီၢ်အိၣ်ပုၤဝဲဒီးထံ,အိၣ်တၢ်ဂီၢ်မူအမဲၣ်သ့ၣ်အထွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤပိၣ်ခါအကတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ထၢၣ်အမဲၣ်ညါ,ညိၣ်ယီၤအစုအတၢ်ဂီၢ်မူအမဲၣ်သ့ၣ်လီၤလၢအိၣ်ဒီးထုၣ်စုညါလၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိး: အိၣ်တၢ်လၢတၢ်ဆိမိၣ်အပူၤလီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်ဂီၢ်ကိမုၢ်ပၢ်ထီၣ်လၢပနံးကၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤမ့တမ့ၢ်တၢ်လၢန့ၣ်ဒီးန့ၣ်ကၤအိၣ်တဖၣ်အအိၣ်သၢပုၤ,အဆိကတၢ်ကျဲးယဲၣ်လီၤတၢ်ဂီၢ်ကိးအံၤလၢပုၤဆါတၢ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ပိၣ်မုၢ်ဒီးအဖိမုၢ်တၢ်ဂီၢ်အထၢၣ်တၢ်ဆါတၢ်ဒိတၢ်ဂီၢ်အကျဲးတဖျါအပူၤ,လၢကဟ့ၣ်ကဒါကွၢ်တၢ်ဂီၢ်အဂီၢ်လီၤ.ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်ဖိယၢ်ဝဲလံာ်ဖျါတၢ်တက့ၢ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တဘၣ်သးပုၤနီၣ်လံာ်ဖျါတဲၣ်ဖဲနမၤပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်ဂီၢ်ကျဲးန့ၣ်န့ၣ်,ဟ့ၣ်က့ၢ်န့ၣ်လၢအသိမ့တမ့ၢ်လိးက့ၢ်န့ၣ်စုလၢတၢ်ဖိတၢ်လံၤအဂီၢ်တဂ့ၢ်.

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်ဖိယၢ်ဝဲဒီးတက့ၢ်လၢအစုပုၤယုၤဒီးထုၣ်စုညါတိၣ်တဲၣ်အသး,ဒီးဒုးန့ၣ်တၢ်ခိၣ်လိၤလိၤအုပုၤဆါတၢ်ဖိပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်သၢခါဟဲၣ်ပၢ်ထီၣ်လၢအဖိမုၢ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.အခိၣ်ထံးတခါအခိၣ်တိမ့ၢ်ဝဲ “ဘျီဂ့ၢ်ထီၣ်က့ၢ်” ဒီးဒုးန့ၣ်ပုၤတၢ်ဂီၢ်ကျဲးတဖျါအပူၤလီၤ,ခဲၣ်တခါအခိၣ်တိမ့ၢ်ဝဲ “ဟ့ၣ်က့ၢ်လၢအသိ” ဒီးဒုးန့ၣ်ပုၤဆါတၢ်ဖိပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်အံၤဟ့ၣ်က့ၢ်တၢ်ဂီၢ်အလၢအသိတဖျါ, ဒီးသၢခါတခါအခိၣ်တိမ့ၢ်ဝဲ “ဟ့ၣ်ကဒါက့ၢ်စု” ဒီးဒုးန့ၣ်ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်ဖိစုလၢအစုပုၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်ဟးဂူၤဟးဂီၤမုၢ်ဒိၣ်န့ၣ်,ပုၤပုၤတၢ်ဖိတဖၣ်ယုထၢတၢ်ယုထၢလၢအိၣ်ဒီးဝဲတခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟးဂူၤဟးဂီၤမုၢ်ဆံးစ့ၢ်န့ၣ်,ပုၤဆါတၢ်ဖိတဖၣ်ယုထၢဒၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၢ်ပၢ်ဖျါ: ပိၣ်မုၢ်တၢ်ဂီၢ်အံၤဒီးအဖိမုၢ်အိၣ်တၢ်ပုၤဟဲၣ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးထံကီၢ်ပုၤအံၤအဲၣ်ဒီးတဖျါအပူၤ,ဖဲအဲၣ်သ့ၣ်အထၢၣ်တၢ်ခိၣ်ထၢၣ်အမဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.ခိၣ်ထၢၣ်အမဲၣ်သ့ၣ်ဟဲၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကတိးဖျါ “တၢ်တဲၣ်အပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဂီၢ်လၢအိၣ်လဲန့ၣ်” န့ၣ်လီၤ.အဖိမုၢ်ဒုးန့ၣ်တဖျါအမဲၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: နတၢ်ဂီၢ်ကိမုၢ်အိၣ်ထီၣ်ဒီးပုၤဆါတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်,နတဲၣ်အပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဂီၢ်လၢအိၣ်လဲန့ၣ်,လံာ်ပရၢ,ဆဲးကျိးလိတဲၣ်မ့တမ့ၢ်လဲၣ်လၢနီၢ်ကစၢ်ဆူတၢ်ဒိသးပုၤပုၤတၢ်ဖိဝဲဒီးလၢအဘျဲးတဖျါဖျါဖဲနကီၢ်ဖါအပူၤသ့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပၢ်ဖျါ: ဝိၣ်မုၢ်တၢ်ဆၢန့ၣ်နီၤဝဲလၢတၢ်ဒိသဒၢပုၤတၢ်ဖိအဝဲဒၢတဖျါအပူၤစိၣ်ယၢ်ဝဲတၢ်ဂီၤဒၢလၢတၢ်ဒိအိၤ
လၢထံဖိလၢတဖျါဆူဝဲဒၢပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်အအိၣ်ဖဲစိၣ်နီၤခိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲစိၣ်နီၤခိၣ်အလီၤတၢ်ပၢ်နီၣ်ကွဲးဖျါဝဲလၢ “ပုၤကျိးထံတၢ်ဖိ”
အိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ဒီး: လီၤတဲစိၣ်သိၣ်ထီၣ်ဝဲ

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်ဒိသဒၢပုၤတၢ်ဖိဝဲဒၢတဖျါမၤစၢၤန့ၣ်သီးနကယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကိးဒီးပုၤဆါတၢ်ဖိမ့ၢ်တဖျါပုၤတုၤကဲထီၣ်တၢ်ဖိ
တၢ်လံၤအကစၢ်တဖျါအအိၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပၢ်ဖျါ: ကိၢ်အိၣ်စၢၤလၢယၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲတၢ်ဆဲးကျိးအလၢအပုၤလၢပနံးတၢ်ကလၢကဂ့ၢ်လၢပုၤကိးဂၤအဂီၢ်
လၢကိၢ်ဖိကိၢ်ဖိပုၤတဖျါဒီးလီၤတဲစိၣ်နီၣ်ဂံၢ်လၢနကကိးအိၤလၢကဒီးန့ၣ်တၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ကိၢ်ဖိကိးဘၣ်ဒဲးလၢကိၢ်အိၣ်စၢၤလၢယၢ်အပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖျါလၢကတၢ်အိၣ်အတၢ်
ပနံးကၢပုၤတၢ်ဖိအတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်န့ၣ်လီၤ.ပၤပြဲးပဒိၣ်ဝဲကျိၤတဖျါကွၢ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖျါအံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တိ: တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖျါ